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Borgerrepræsentationen 
 
 
 
Indre By Lokaludvalg besluttede i sit møde den 14. december 2023 
ønsker til Budget 2025 og til Overførselssagen 2023/2024. I det 
vedlagte dokument præsenteres og uddybes følgende ønsker: 
 

1. Bevarende lokalplaner 
2. Midlertidige byrum i Middelalderbyen 
3. Etablering af turistbusholdepladser i Nørre Voldgade og 

Øster Voldgade 
4. Bevaring og genetablering af gamle gadelamper i Nyboder 
5. Ensretning (og forskønnelse) af Kronprinsessegade 
6. Renovering af Kulturhuset Indre By 

 
Nedenfor omtales andre ønsker fra Indre By Lokaludvalg til Budget 
2025 og til Overførselssagen 2023/2024. 
 
Med venlig hilsen 
 
Bent Lohmann, 
forperson for Indre By Lokaludvalg  
 
 
 
Økonomiudvalget og Teknik- og Miljøudvalget 
 
7. Køb af parkeringspladser i parkeringsanlæg til beboere med 

beboerlicens 

Der bliver stadig færre gadeparkeringspladser i Indre By som følge 
af Københavns Kommunes parkeringspolitik. Lokaludvalget ser det 
som et positivt tiltag, at gaderne friholdes for bilparkering, men det 
udfordrer mange beboeres hverdag og livskvalitet, hvis ikke der 
etableres erstatningsparkeringspladser.  

Derfor ønsker lokaludvalget, at Københavns Kommune afsætter 
penge til opkøb af parkeringspladser i private parkeringsanlæg til 
beboere i Indre By med beboerlicens. 

Lokaludvalget ønsker,  
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• at udnyttelsen af kommunale parkeringsanlæg i Indre By 

optimeres til fordel for beboerne. 
• at kommunale parkeringspladser under Hausers Plads 

konverteres til beboerparkering. 
• at kommunen opkøber parkeringspladser i Magasins 

parkeringsanlæg, som beboere i Frederiksstaden kan benytte 
på deres beboerlicens, nu da der er fjernet parkeringspladser i 
Toldbodgade. 

• at der bygges parkeringsanlæg for pendlere i udkanten af 
kommunen, hvorfra man kan tage tog videre. 
 

8. Realisering af Vesterbro Passage 

I Budget 2022 afsatte Borgerrepræsentationen 4 mio. kr. til en 
trafikanalyse af realiseringsmulighederne.  

Indre By Lokaludvalg v/forpersonskabet har deltaget i følgegruppen 
for arbejdet med Vesterbro Passage. Lokaludvalget ønsker, at 
kommunen sætter midler af til at komme i mål med projektet. 

Lokaludvalget foreslår, at det videre arbejde med Vesterbro Passage 
udvides til at omfatte hele området, der afgrænses af 
Hammerichsgade, H.C. Andersens Boulevard og Vesterbrogade. 
Dvs. at det også vil skulle handle om Axeltorv, Jernbanegade, 
Hammerichgade, den sydvestlige ende af Studiestræde samt 
Pumpehuset-grunden.  

Lokaludvalget forestiller sig, at man da vil kunne indlede arbejdet 
med at genoprette det grønne bælte "Fæstningsringen" på denne 
strækning.    
 

9. Det lokale miljøarbejde 

I dag er der penge i kommunens budget til lokaludvalgenes lokale 
miljøarbejde i 10 bydele, hvor Indre By og Christianshavn ses som 
én bydel. Det betyder, at Indre By Lokaludvalg og Christianshavns 
Lokaludvalg skal deles om en pulje til det lokale miljøarbejde. 
 
Indre By Lokaludvalg foreslår, at Indre By Lokaludvalg og 
Christianshavns Lokaludvalg hver får samme økonomi til det lokale 
miljøarbejde som de øvrige lokaludvalg. 
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10. Lys på legepladsen Gammelvagt 

Der er ikke lys på legepladsen Gammelvagt. De lokale beboere vil 
gerne have lys til kl. 20, så de med deres børn kan benytte 
legepladsen efter arbejde. Det burde være et nemt ønske at opfylde, 
men lokaludvalget kan ikke komme igennem med det overfor 
Teknik- og Miljøforvaltningen og Københavns Ejendomme. 

 

Teknik- og Miljøudvalget 

11.  Legepladser 

De kommunale legepladser i Indre By bør renoveres og løbende 
vedligeholdes. Hvor der er behov, skal der opsættes nye 
legeredskaber til erstatning for dem, der er udtjente. Der skal også 
indkøbes nyt legetøj til legepladserne. 

 

12. Forundersøgelse af muligheden for at genopføre 
Stokhusbroen 

Adgangen til Østre Anlæg bør forbedres til fordel for de mange 
beboere og institutioner i Nyboder. Dette foreslår lokaludvalget sker 
ved, at man bygger en ny Stokhusbro mellem Øster Voldgade og 
Østre Anlæg til erstatning for broen, der blev taget ned i 1984, da 
Kystbanen skulle elektrificeres.  

Til en start foreslår lokaludvalget, at der afsættes penge til en 
forundersøgelse. 

Lokaludvalget vil i den kommende tid stå for borgerdialog om 
forslaget med henblik på at få opbakning til ønsket. 
 

Teknik- og Miljøudvalget og Kultur- og Fritidsudvalget 

 
13.  Håndhævelse af regler 

Lokaludvalget oplever efterhånden en forståelse på Rådhuset for, at 
nattelivet og udeserveringer kan være en gene for beboerne i Indre 
By. Forståelsen bør følges op med flere ressourcer til at håndhæve 
reglerne på de to områder.  
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Events kan også være en gene for beboerne. Kommunen skal have 
ressourcer til en vedvarende dialog med arrangører af events om, 
hvad arrangørerne er forpligtet til jf. deres tilladelser. Det gælder 
både inden eventen og mens eventen foregår. 
 

Kultur- og Fritidsudvalget 

14. Idrætsfaciliteter 

Indre Bys børn og unge skal have nem adgang til idrætsfaciliteter, 
men der er stort set ingen idrætsfaciliteter i Indre By. Derfor bør der 
udarbejdes en plan for hvor og hvilke idrætsfaciliteter med børn og 
unge som primær målgruppe, der kan placeres i Indre By; herunder 
idrætsfaciliteter ved og i Inderhavnen.  

Findes pladsen til idrætsfaciliteter ikke, bør de børn og unge, der 
måtte have lyst til det, få et tilbud om at blive bragt i grupper til og 
fra idrætsfaciliteter med offentlig transport. 

 

Børne- og Ungdomsudvalget 

15. Skoletoiletter 

Indre Bys skolebørn skal have adgang til et rimeligt antal toiletter på 
deres skoler. Toiletterne skal være rene og funktionelle.  

Sundhedsstyrelsen anbefaler, at der regnes med mindst et toilet til ti 
børn i de små klasser og et toilet til 15 børn for større børn over 10-
års alderen. 


